
 

 
De wijk Holendrecht! Dat maakt onze wijk toch zo 
bijzonder? De hoeveelheid groen hier, in een 
wereldstad! En met groen bedoel ik geen grasbermen, 
maar hoogwaardige natuur: diverse bomen, planten, 
struiken en de dieren die daar in huizen. Maar het 
duurt niet lang meer of deze mop gaat niet meer op. 
Want die natuur wordt aan alle kanten bedreigd, 
enerzijds door hoogdravende plannen van het 
stadsdeel voor de omgeving metrostation Holendrecht, 

Holendrecht-West. 
 
Afgelopen winter werd eerst de zachte hof achter de 
Ommeren- en Opijnenhof opgehoogd en opnieuw 
ingericht, als een soort proefproject. Nu zijn de zachte 
hoven van de Ophemerthof, Opheusdenhof en de 
Ochtenhof aan de beurt. En daarna volgen de andere 
hoven. De nieuwe plannen werden bekend gemaakt op 
de inspraakavond van 19 maart jongstleden door de 
twee uitvoerders van het stadsdeel. Ik geef daar nu 
maar even een korte samenvatting van; ik vermoed 
namelijk dat een heleboel bewoners niet weten wat er 
gaat gebeuren in hun achtertuin, aangezien er maar 
elf, ja ELF!!!! van de vijf- á zeshonderd bewoners 

n? 
 
Omdat de grond in de loop der jaren is verzakt en veel 
regenpijpen door breuk niet meer zijn aangesloten op 
het riool, is er wateroverlast ontstaan, en wil het 
stadsdeel de grond ophogen, inclusief de tuinen die 
verzakt zijn. De privétuinen krijgen ook een 
afrastering met paal en draad. Dat lijkt mij al 
voldoende begrenzing, maar het stadsdeel wil ook nog 
rechte asfaltpaden langs de achtertuinen aanleggen, 
om de begrenzing aan te geven tussen de achtertuinen 
(die nu van lengte verschillen en geen begrenzing 
hebben tenzij een bewoner dit zelf heeft aangelegd) en 
de rest van het groen. Juist omdat die asfaltpaden 
recht moeten lopen, langs alle tuinen, 6 meter vanaf 
de gevel van de benedenwoningen, moet elke boom 
die op 6 tot 8 meter afstand van de gevel staat, gekapt 
worden. Het is waar dat er een aantal bomen zijn die 
elkaar in de groei belemmeren, en dat sommige 
bomen ophoging van de grond niet overleven. Ook 
staan sommige bomen te dicht op de tuinen en huizen, 
zodat die teveel licht wegnemen. Maar ik schrok wel 
even toen ik het aantal te kappen bomen ging tellen: 
157 (honderzevenenvijftig!) voor drie hoven! En er 
zijn nog elf hoven te gaan! Dat is wel een heleboel 
groen! Dan zijn de struiken niet eens meegerekend, 
die worden in ieder geval allemaal weggehaald.  

Tijdens de bewonersadviesraad Wijkvisie 
Holendrecht-West eind april, bleek dat veel bewoners 
van de Ommeren- en Opijnenhof de asfaltpaden niet 
wilden, en dat ze, nu ze zijn aangelegd, hier heel 
ongelukkig mee zijn: de bewoners van de begane 
grond worden lastiggevallen door jongeren die de 
tuinen binnenlopen via de paden, en de rust van de hof 
wordt ook verstoord door brommers en pizzakoeriers 
die over de paden racen. Geen sociale veiligheid dus, 
integendeel! Bewoners van andere hoven die later aan 
de beurt komen gaven op de Wijkvisie bijeenkomst 
ook aan geen behoefte te hebben aan asfaltpaden in de 
zachte hoven. Mijn verbazing steeg nog meer toen de 
vertegenwoordiger van Woningbouwvereniging Eigen 
Haard/Olympus Wonen, vertelde dat de woningbouw-
vereniging helemaal niet wil dat deze asfaltpaden in 
de zachte hoven worden aangelegd, maar dat het 
stadsdeel het beheer van de hoven wel wil overdragen 
aan de woningbouwverenigingen! Dat laatste vinden 
de woningbouwverenigingen prima, maar dan is het 
toch raar dat het stadsdeel die asfaltpaden eerst nog 
even aanlegt??!! Terwijl niemand ze wil (op een 
enkele bewoner na)?! Hij vertelde verder dat hij een 
aantal jaren geleden voor een andere 
woningbouwvereniging de asfaltpaden in de H-buurt 
juist had moeten weghalen vanwege de overlast.  
 
Conclusie: stadsdeel en woningbouwverenigingen 
werken niet samen en bewoners geven hun mening 
niet te kennen. Zonde! Dit is ONZE WIJK! En de 
zachte hoven zijn ONS UITZICHT! Maar dan moeten 
bewoners wel aangeven wat ze wel en niet willen! 
 
Mijn grote wens is om voor dit herinrichtingsplan met 
alle betrokken partijen om de tafel te gaan zitten (dus 
ook bewoners én de woningbouwverenigingen) om 
samen een definitief, goed plan te maken voor de 
zachte hoven. Mijn wens is verder om zoveel 
mogelijk bomen te sparen, en waar dat niet kan, 
aanplant van nieuwe, hoogwaardige bomen te 
garanderen op plekken waarbij de sociale veiligheid 
niet in het geding komt. Het is nog niet te laat, maar 
dan moeten we wel snel reageren richting de politiek 
van stadsdeel Zuidoost. Daarom vraag ik alle 
bewoners die zich bekommeren om de kwaliteit van 
het groen in de zachte hoven, om mij te contacteren 
zodat we bezwaar kunnen maken en samen tot een 
nieuw plan kunnen komen. 
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